
Grønlandsudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 18. juni 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

GRU alm. del

Spørgsmål 98
Vil ministeren oplyse, om Regeringen er villig til at arbejde for en delvis eller løbende
hjemtagelse af fødevareområdet til Grønland, ud fra de prioriteter, som Naalakkersuisut
måtte have? Der henvises til, at udvikling af erhvervslivet er nødvendigt for Grønland for
at sikre en bred og mere bæredygtig økonomi. I den sammenhæng bliver små virksom-
heder og start ups budt velkommen. Dog er start ups indenfor fødevareområdet særligt
udfordret i forhold til eksport, på hjemmemarkedsområdet m.h.t. krav til faciliteter og
udstyr samt hygiejnekrav, idet fødevarelovgivningen ikke passer til forholdene i Grønland.
Fødevarelovgivningen skal leve op til EU-lovgivning og EU-retningslinjer, hvilket rammer
fødevareindustrien i Grønland, som ikke er medlem af EU. En delvis hjemtagelse eller lø-
bende hjemtagelse, vil sikre Grønland den smidighed og kompetence, som er nødvendig
for at kunne agere på området.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Aaja Chemnitz Larsen (IA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Aaja.Larsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Aki-Matilda Høegh-Dam
formand
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